

Title (en)

Arm-rest for sitting furniture.

Title (de)

Armllehne für Sitzmöbel.

Title (fr)

Appui-bras pour meubles d'assise.

Publication

EP 0589190 A1 19940330 (DE)

Application

EP 93112710 A 19930809

Priority

DE 4230230 A 19920910

Abstract (en)

An arm-rest for sitting furniture is provided with a guide column (9) running in the vertical direction (V), with an arm-rest body (1) guided telescopically displaceably thereon by means of a counter-guide (guide opening 8), and with a locking device (17) arranged on the arm-rest body (1) and intended for vertically fixing the arm-rest body (1) in relation to the guide column (9). The guide column (9) and the counter-guide (guide opening 8) of the arm-rest body (1) are constructed symmetrically in relation to an axis of symmetry (19) running in the vertical direction (V) in such a way that the arm-rest body (1) can be fastened on the guide column (9) in two different mounting positions turned through 180 DEG about the axis of symmetry (19) with respect to each other. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Armlehne für Sitzmöbel ist mit einer in Vertikalrichtung (V) verlaufenden Führungssäule (9), mit einem darauf mittels einer Gegenführung (Führungsöffnung 8) teleskopartig verschiebbar geführten Armlehnenkörper (1) und mit einer am Armlehnenkörper (1) angeordneten Verriegelungsvorrichtung (17) zur vertikalen Festlegung des Armlehnenkörpers (1) bezüglich der Führungssäule (9) versehen. Die Führungssäule (9) und die Gegenführung (Führungsöffnung 8) des Armlehnenkörpers (1) sind bezüglich einer in Vertikalrichtung (V) verlaufenden Symmetriearchse (19) derart symmetrisch ausgebildet, daß der Armlehnenkörper (1) in zwei unterschiedlichen, gegenseitig um 180° um die Symmetriearchse (19) gedrehte Montagepositionen an der Führungssäule (9) befestigbar ist. <IMAGE>

IPC 1-7

A47C 7/54; A47C 1/03

IPC 8 full level

A47C 7/54 (2006.01); **A47C 1/03** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A47C 1/03 (2013.01 - US); **A47C 1/0305** (2018.07 - EP US)

Citation (search report)

- [A] EP 0317835 A1 19890531 - GRAHL GMBH SITZMOBELFABRIK [DE]
- [A] DE 9006121 U1 19900802
- [A] DE 4002499 A1 19900913 - MAUSER WALDECK AG [DE]

Cited by

AT408065B

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE DK ES FR GB IE IT LI NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0589190 A1 19940330; EP 0589190 B1 19960703; AT E139887 T1 19960715; AU 3690793 A 19940317; CA 2103976 A1 19940311; CA 2103976 C 20020625; CZ 187393 A3 19940316; DE 4230230 A1 19940317; DE 59303123 D1 19960808; EC SP930978 A 19940329; HK 1297 A 19970110; MX 9305557 A 19940331; US 5346284 A 19940913; ZA 932882 B 19931123

DOCDB simple family (application)

EP 93112710 A 19930809; AT 93112710 T 19930809; AU 3690793 A 19930415; CA 2103976 A 19930812; CZ 187393 A 19930909; DE 4230230 A 19920910; DE 59303123 T 19930809; EC SP930978 A 19930827; HK 1297 A 19970102; MX 9305557 A 19930910; US 11436593 A 19930901; ZA 932882 A 19930423